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PROTOKÓŁ Nr  85/2017 
posiedzenia Zarządu Powiatu Radomskiego 

odbytego w dniu 16 maja 2017 roku, godz.13.30 
 

W posiedzeniu udział wzięli: 
 
1. Mirosław Ślifirczyk - Starosta Radomski  
2. Leszek Margas  - Wicestarosta Radomski  
3. Marek Jarosz  - Członek Zarządu 
4. Adam Siczek  - Członek Zarządu   
5. Henryk Słomka  - Członek Zarządu  
 
oraz 
Renata Mazur - Sekretarz Powiatu  
Joanna Wontorska   - Skarbnik Powiatu 
(lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu) 
Marian – Oleszczuk – Rzecznik Prasowy Starosty  
 
Zebranych powitał Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk i poprosił o zgłaszanie uwag do 
porządku obrad. 
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poprosił o rozszerzenie porządku obrad o punkty: 
23. Rozpatrzenie wniosku Nr 14/2017 Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych w sprawie 
udzielenia Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Zakładów Opieki Zdrowotnej – Szpital w 
Iłży nieoprocentowanej pożyczki w wysokości 500.000 złotych na spłatę wymagalnych 
zobowiązań z tytułu dostaw i usług. 
24. Rozpatrzenie wniosku Nr 15/2017 Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych w sprawie 
udzielenia Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Zakładów Opieki Zdrowotnej w Pionkach 
nieoprocentowanej pożyczki w wysokości 500.000 złotych na spłatę wymagalnych zobowiązań 
z tytułu dostaw i usług. 
 
Innych uwag nie zgłoszono.  
 
Rozszerzony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie i przedstawiał się następująco: 
 
1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

 
2. Przyjęcie protokołów Nr 82/2017, Nr 83/2017 i 84/2017 poprzednich posiedzeń Zarządu. 
 
3. Ocena stanu sanitarnego powiatu radomskiego za 2016 rok. 
 
4. Informacja o realizacji zadań w 2016 roku na obszarze powiatu Radom przez Wojewódzki 

Inspektorat Ochrony Roślin i Nasiennictwa w Warszawie Oddział w Radomiu 
 
5. Informacja o przebiegu wykonania budżetu powiatu radomskiego za okres I kwartału 

2017r.  
 
6. Informacja Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w sprawie zajęcia stanowiska co do 

zakresu planowanej do opracowania w 2017 roku dokumentacji projektowej dla drogi 
powiatowej nr 3509W Gulin-Wsola-Wojciechów. 
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7. Rozpatrzenie wniosku Nr 15/2017 Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu 

w sprawie zwiększenia dochodów i wydatków budżetu powiatu o kwotę 50.000 złotych 
z przeznaczeniem na regulację stanu prawnego i opracowanie dokumentacji projektowej 
na drogę Bujak – Dzierzkówek.  

 
8. Rozpatrzenie wniosku Nr 16/2017 Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu 

w sprawie zwiększenie wydatków w Powiatowym Zarządzie Dróg Publicznych 
o  125.000,00 złotych z przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego pn.: 
„3548W Iłża – Wólka Gonciarska – przebudowa ulicy Wójtowskiej w Iłży”.   

 
9. Rozpatrzenie wniosku Nr 4/2017 Powiatowego Urzędu Pracy w Radomiu w sprawie 

zaopiniowania zmian w Regulaminie Organizacyjnym Powiatowego Urzędu Pracy 
w Radomiu poprzez wyrażenie zgody na likwidację z dniem 1 czerwca 2017 roku 
Stanowiska ds. Obsługi Klienta w Referacie Prawnym oraz na skreśleniu zadań 
należących do zadań tego stanowiska. Zadania te będą należały do zadań komórek 
merytorycznych.  

 
10. Rozpatrzenie wniosku Nr 5/2017 Powiatowego Urzędu Pracy w Radomiu w sprawie 

przeniesienia wydatków w kwocie 43.894 zł. między paragrafami w rozdziale 85333 
z przeznaczeniem na przeprowadzenie remontu budynku PUP w Radomiu.  

 
11. Rozpatrzenie wniosku Nr 6/2017 Powiatowego Urzędu Pracy w Radomiu w sprawie 

zwiększenia dochodów i wydatków o kwotę 5.860 zł. w rozdziale 85333.  
 
12. Rozpatrzenie wniosku Nr 16/2017 Wydziału Organizacji i Nadzoru w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie dotychczasowym użytkownikom komórkowych aparatów 
telefonicznych. 

 
13. Rozpatrzenie wniosku Nr 20/2017 Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Radomiu 

w sprawie przeniesienia wydatków w kwocie 2.647 złotych miedzy jednostkami 
samorządowymi z Powiatu Szydłowieckiego do Powiatu Przysuskiego z przeznaczeniem 
na dofinansowanie kosztów terapii dwóch niepełnosprawnych mieszkańców powiatu 
radomskiego. 

 
14. Rozpatrzenie wniosku Nr 21/2017 Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Radomiu 

w sprawie wyrażenie zgody na dokonanie przeniesień w planie wydatków DPS Wierzbica 
i wprowadzenie nowego zakupu inwestycyjnego pn. :„Zakup kotła warzelnego” dla DPS 
Wierzbica. 

 
15. Rozpatrzenie wniosku Nr 2/2017 Biura ds. Funduszy Europejskich w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie umowy o partnerstwie na rzecz realizacji projektu pn. „Budowa 
systemu wczesnego ostrzegania przed zjawiskami katastrofalnymi w powiecie 
radomskim” pomiędzy Powiatem Radomskim a Gminą Miasta Pionki, Gminą Kowala 
oraz Gminą Wolanów.  

 
16. Rozpatrzenie wniosku Nr 10/2017 Wydziału Edukacji w sprawie zwiększenia środków o 

37.000 złotych w Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Pionkach na 
remont dachów w budynku internatu i budynku warsztatów praktycznych oraz na remont 
autobusu.  
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17. Rozpatrzenie wniosku Nr 11/2017 Wydziału Edukacji w sprawie zwiększenia środków o 

8.490 złotych w Międzypowiatowym Ośrodku Doskonalenia Nauczycieli w Radomiu z 
siedzibą w Iłży na rozbudowę systemu przeciwpożarowego.   

 
18. Rozpatrzenie wniosku Nr 12/2017 Wydziału Edukacji w sprawie zwiększenia środków o 

14.300 złotych w Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Radomiu w związku z 
wprowadzeniem aneksu do umowy najmu przez wynajmującego.  

 
19. Rozpatrzenie wniosku Nr 13/2017 Wydziału Edukacji w sprawie zwiększenia środków o 

kwotę 767.693 złote z przeznaczeniem na zadania związane ze stosowaniem specjalnej 
organizacji nauki i metod pracy.  

 
20. Rozpatrzenie wniosku Nr 2/2017 Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w sprawie czasowego ograniczenia zakazu używania jednostek 
pływających o napędzie spalinowym na zbiorniku wodnym pn. Staw Górny w Pionkach, 
powiat radomski wprowadzonego uchwałą nr 449/XLV/2010 Rady Powiatu w Radomiu 
z dnia 21 października 2010r. 

 
21. Rozpatrzenie wniosku Nr 3/2017 Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w sprawie ograniczenia zakazu używania jednostek pływających o 
napędzie spalinowym na zbiorniku wodnym Siczki, gm. Jedlnia Letnisko, powiat 
radomski wprowadzonego Uchwałą nr 111/XIII/2016 Rady Powiatu w Radomiu z dnia 
29 stycznia 2016r.   

 
22. Podjęcie uchwały Zarządu w sprawie zmian w planie dochodów i wydatków budżetu 

powiatu na 2017 rok i zmian w planie finansowym zadań z zakresu administracji 
rządowej. 

 
23. Rozpatrzenie wniosku Nr 14/2017 Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych w sprawie 

udzielenia Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Zakładów Opieki Zdrowotnej – 
Szpital w Iłży nieoprocentowanej pożyczki w wysokości 500.000 złotych na spłatę 
wymagalnych zobowiązań z tytułu dostaw i usług. 

 
24. Rozpatrzenie wniosku Nr 15/2017 Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych w sprawie 

udzielenia Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Zakładów Opieki Zdrowotnej w 
Pionkach nieoprocentowanej pożyczki w wysokości 500.000 złotych na spłatę 
wymagalnych zobowiązań z tytułu dostaw i usług. 

 
25. Sprawy różne 

- decyzja Marszałka Województwa Mazowieckiego Nr 116/17/PE.I z dnia 4 maja 2017 r. 
w sprawie zatwierdzenia dokumentacji hydrologicznej określającej warunki 
hydrogeologiczne w związku z zakończeniem odwodnienia likwidowanego zakładu 
górniczego „WIERZBICA” w Wierzbicy.  

 

 
Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad - Przyjęcie protokołów Nr 82/2017, Nr 
83/2017 i 84/2017 poprzednich posiedzeń Zarządu. 
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Zarząd Powiatu jednogłośnie bez uwag przyjął protokoły Nr 82/2017, 83/2017 i 84/2017 
poprzednich posiedzeń Zarządu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad - Ocena stanu sanitarnego powiatu 
radomskiego za 2016 rok. 
 
Pytań i uwag nie było. Zarząd Powiatu jednogłośnie przyjął materiał przedłożony przez Sanepid 
w Radomiu n/t oceny stanu sanitarnego powiatu radomskiego za 2016 rok i skierował go pod 
obrady Rady.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad - Informacja o realizacji zadań w 2016 
roku na obszarze powiatu radomskiego przez Wojewódzki Inspektorat Ochrony Roślin 
i Nasiennictwa w Warszawie Oddział w Radomiu 
 
Pytań i uwag nie było. Zarząd Powiatu jednogłośnie przyjął informację o realizacji zadań w 
2016 roku na obszarze powiatu radomskiego przez Wojewódzki Inspektorat Ochrony Roślin 
i Nasiennictwa w Warszawie Oddział w Radomiu i skierował ją pod obrady Rady.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 5 porządku obrad - Informacja o przebiegu wykonania 
budżetu powiatu radomskiego za okres I kwartału 2017 r. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że realizacja dochodów na koniec I 
kwartału tego roku wynosiła 34.178.719 złotych, wskaźnik upływu czasu to 25,2%. Minimalna 
realizacja dochodów jest w dziale 600, ponieważ zaplanowane są tutaj przede wszystkim 
dotacje z pomocy finansowej i z budżetu państwa na realizację zadań inwestycyjnych 
drogowych. Wiadomym jest, że te zadania będą realizowane w II półroczu br. Stąd ich niska 
realizacja. Wyższe dochody są w dziale 700 – gospodarka mieszkaniowa. Są tu przede 
wszystkim opłaty za trwały zarząd i użytkowanie wieczyste gruntów z terminem płatności do 
31 marca. Realizacja wynosi 66,4%. Nie ma w ogóle realizacji dochodów w dziale 754, gdzie 
zaplanowana została dotacja dotycząca zadania z administracji rządowej dot. szkolenia obrony 
cywilnej „Radomka”. Realizacja tego zadania przewidziana jest na II półrocze. W dziale 010 – 
rolnictwo i łowiectwo zaplanowana jest również duża dotacja dotycząca środków z 
Europejskiego Funduszu Rolnego na rozwój obszarów wiejskich na przebudowę drogi 
Walentynów - Tomaszów, realizacja tego zadania będzie w II półroczu.   

Wydatki na koniec I kwartału zostały zrealizowane w wysokości 26.942.930 złotych, 
co stanowi 19,2% wskaźnika upływu czasu. Powyżej tego wskaźnika zrealizowano wydatki w 
pięciu działach, gdzie znaczny ich stopień stanowiły wydatki na wynagrodzenia, ponieważ  I 
kwartale jest wypłacane dodatkowe wynagrodzenie roczne, co ma przełożenie na ich wyższą 
realizację, powyżej wskaźnika upływu czasu. Są to działy dotyczące edukacji, Starostwa i 
Powiatowego Urzędu Pracy. W dziale 926 realizacja jest również powyżej wskaźnika upływu 
czasu, ale  wynika ona z kalendarza imprez.  
W ogóle nie było realizacji wydatków w dziale 010. Środki tu są zaplanowane na drogę 
Walentynów – Tomaszów, na wykonanie zastępcze rekultywacji gruntów oraz na zadanie 
rządowe w zakresie prac geodezyjno – urządzeniowych. Realizacja nastąpi w IV kwartale. W 
dziale 752 również nie było realizacji, gdzie zaplanowane jest szkolenie obronne „Radomka”.  
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Dochody w I kwartale zostały zwiększone o 4.893.017 złotych, natomiast wydatki o kwotę 
4.891.277 złotych. Pieniądze te pochodzą głównie z pomocy finansowej gmin i są przeznaczone 
na drogi powiatowe. 
Realizacja budżetu przebiega prawidłowo a odchylenia są uzasadnione.  
 
Pytań i uwag nie było. Zarząd Powiatu jednogłośnie przyjął informację o przebiegu wykonania 
budżetu powiatu radomskiego za okres I kwartału 2017 r. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 6 porządku obrad - Informacja Powiatowego Zarządu 
Dróg Publicznych w sprawie zajęcia stanowiska co do zakresu planowanej do opracowania 
w 2017 roku dokumentacji projektowej dla drogi powiatowej nr 3509W Gulin-Wsola-
Wojciechów. 
 
Na posiedzenie Zarządu została poproszona dyrektor PZDP Joanna Chojnacka celem 
przybliżenia szczegółów dot. budowy ścieżki rowerowej przy drodze Gulin – Wsola – 
Wojciechów.  
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk przypomniał, że została opracowana koncepcja 
budowy IV tras ścieżek rowerowych, która obejmowała 100 km dróg przy których uznano, że 
warto te ścieżki budować. Natomiast projekt techniczny jest robiony na 32 km. Nie robimy 
Pionek i Iłży, ponieważ włodarze tych miast nie chcieli wejść w porozumienia partnerskie, więc 
ograniczają się tylko do opracowania dokumentacji na te 32 km ścieżek. 
Następnie poinformował, że w tegorocznym budżecie powiatu zaplanowane jest zadanie dot. 
wykonania dokumentacji technicznej na drogę ze Wsoli do obwodnicy siódemki i dalej za nią 
aż do Kolonii Piaski. Jest to droga, którą obecnie jeździ firma budująca obwodnicę. Po 
zakończeniu budowy obwodnicy, będzie można wejść na przebudowę tej drogi. To jest 3 km 
na terenie Jedlińska i 2 km na terenie gminy Zakrzew. Oczywiście droga Gulin – Wsola – 
Wojciechów jest objęta koncepcją budowy ścieżek rowerowych. I teraz PZDP zwraca się do 
Zarządu o zajęcie stanowiska w kwestii projektowania ścieżki rowerowej przy tej drodze, 
ponieważ ścieżka ta nie jest objęta tymi 32 km. Ale kiedyś drogę tę trzeba będzie budować i 
należy teraz przesądzić, czy projektować ścieżkę rowerową przy tej drodze, czy nie. 
Oczywiście budowa ścieżki rowerowej wiąże się z wyższymi kosztami zarówno projektowymi 
jak i później wykonawstwem, jak również wywłaszczeniami, ponieważ ścieżka rowerowa 
wymaga dużo większych szerokości pasa drogowego i byłoby to robione w ramach specustawy.  
Dodał, że praktycznie każda ścieżka rowerowa, którą obecnie projektują jest wykonywana 
zgodnie ze specustawą, wszędzie wchodzimy w grunty prywatne. Jeśli wnioskujemy o 
wywłaszczenia na potrzeby budowy ścieżki rowerowej, to ta ścieżka rowerowa musi być 
wybudowana.           
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka dodała, 
że decyzja ZRID jest decyzją podziałową i wydanie takiej decyzji jest równoznaczne z 
koniecznością wykupu działek. Bez względu na to, czy ta ścieżka powstanie, czy nie, ludziom 
odszkodowanie trzeba będzie wypłacić. Jeżeli inwestycja nie będzie rozpoczęta w określonym 
czasie, to grunt może z powrotem przejść na własność tych osób, od których te grunty były 
wywłaszczone. Ale inwestycję można realizować etapami.  
Następnie poinformowała, że na cztery ścieżki rowerowe , na które starają się o środki unijne 
zrobili dokumentację projektową. Są to Młudnice – Jarosławice – Cerekiew – Radom, gdzie do 
wykupu jest prawie 7.000 m2 po około 68 zł/m2, co stanowiłoby 320.000 złotych. Przy drodze 
Taczów – Taczówek – Milejowice do wykupu jest 2.661 m2 – cena wykupu to koszt około 
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122.000 złotych. Radom – Gębarzów jest 17.701 m2, cena wykupu to około 805.000 złotych. 
Wszystkie te drogi mają uregulowany stan prawny na podstawie art. 73. Przy drodze 
Wojciechów – Kozłów – Rajec Szlachecki ścieżka rowerowa o długości 5 km przechodziłaby 
przez grunty, które stanowią własność państwa, czyli las. Gruntów Skarbu Państwa nie możemy 
regulować na podstawie art. 73. Za wykupienie gruntu stanowiącego własność Skarbu Państwa 
łącznie z drzewami szacunkowo należałoby zapłacić 1,5 mln złotych. Wyliczeń dokonali w 
oparciu o dane z Wydziału Geodezji Starostwa, który zasugerował, aby do kalkulacji przyjęli 
za działkę zagospodarowaną 68 zł/m2, działkę rolną 23 zł./m2 a działki Skarbu Państwa jeszcze 
inaczej się kalkuluje.  

Zlecając wykonanie dokumentacji technicznej myśleli, że budowa ścieżek będzie w 
80% dofinansowana ze środków unijnych, gdzie wykup gruntów z wyburzeniem ogrodzeń 
można potraktować jako koszty kwalifikowane. Natomiast jeżeli inwestycje będziemy 
realizować w ramach tylko i wyłącznie środków własnych, to będzie spory wydatek na 
pozyskanie gruntów pod ścieżki.   
 Następnie poinformowała, że na drodze Gulin – Wsola – Wojciechów w roku 2014 było 
4 zdarzenia drogowe, w roku 2015 – 6 zdarzeń, a w roku 2016 – 9 zdarzeń. Wszystkie te 
zdarzenia oprócz jednego, gdzie stan jezdni był przyczyną uszkodzenia samochodu, to; 
wywrócenie się pojazdu, nie dostosowanie prędkości do warunków ruchu, zderzenie się 
pojazdów, nie udzielenie pierwszeństwa przejazdu, zderzenie się pojazdów boczne. Mają 
klasyfikację wszystkich zdarzeń i na jakiej wysokości się wydarzyły, czy w obszarach 
zabudowanych, czy nie. Natężenie ruchu na tym odcinku ruchu jest wzrastające od 618 w 2005 
roku do 1280 pojazdów na dobę w 2016 roku. Nie wie, czy tendencja wzrostowa będzie się 
utrzymywać, czy jest to spowodowane budową obwodnicy, bo być może jak powstanie 
obwodnica, to ruch pojazdów ulegnie zmniejszeniu. 

 Dodała, że koncepcja budowy ścieżek jest opracowana, bo ruch rowerowy wzrasta i 
dużo osób chce z tej formy korzystać, poza tym natężenie ruchu i liczba zdarzeń drogowych się 
zwiększa. Jeżeli zdecydujemy się na realizację zadań zgodnie z tą koncepcją to będą to duże 
wyższe koszty związane z pozyskaniem terenu w związku z koniecznością zabezpieczenia pasa 
drogowego do wybudowania ścieżki rowerowej. Oczywiście projektanci tam gdzie jest teren 
zabudowany będą się przesuwać do krawędzi jezdni, ale wtedy w grę będą wchodzić większe 
koszty wybudowania kilometra ścieżki poprzez konieczność budowania kanalizacji 
deszczowej. Jak mniej zapłacimy za wykup gruntu, to więcej zapłacimy za realizacje robót 
budowalnych.  
 Kilometr rozbudowy ze ścieżką rowerową na Kozłowie kosztował w granicach 900.000 
złotych. Przy drodze gdzie jest dużo terenu zabudowanego i dużo kanalizacji to koszt jest 1,8 
mln złotych.  
 
Członek Zarządu Marek Jarosz zapytał dlaczego Pionki i Iłża nie przystąpiły do tego 
projektu. Dodał, że grunty w Iłży są już zapalikowane.  
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk wyjaśnił, że należy stworzyć partnerstwo, tak jak my 
z miastem robimy na ścieżki, które wychodzą z miasta w czterech kierunkach. Takie 
partnerstwo zostało zaproponowane Iłży i Pionkom. Ale z ich strony nie było odzewu. Nabór 
wniosków o pieniądze unijne na budowę ścieżek trwa od końca kwietnia do 4 sierpnia. I chodzi 
o to, że ani Iłża ani Pionki nie zadeklarowały chęci, żeby te ścieżki budować w ramach tego 
partnerstwa i składać wniosek. Powiat sam takiego wniosku złożyć nie może. Nie należy tego 
mylić z projektowaniem, które się odbywa. Jedyny wniosek jaki będziemy składać jest na 
ścieżki radomskie, ale bez Wojciechowa. Jest jeszcze kwestia ścieżki Skaryszew – Gębarzów. 
Burmistrz Skaryszewa zaoferował, że odda miastu niezabudowaną część działki gminnej, na 
zbudowanie pętli autobusowej, na pograniczu miasta. Taka informacja miastu została 
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przekazana. Miasto to analizuje, bo musiałoby wyjeżdżać autobusami 300 metrów dalej i tam 
inwestować. Czekamy na odpowiedź.  Wniosek będzie obejmował dwie, lub trzy ścieżki. Jeżeli 
zaprojektujemy pozostałe ścieżki, czy ewentualnie ten Wojciechów to do sierpnia nie jesteśmy 
absolutnie w stanie złożyć wniosków. Ale mając tę dokumentację można występować do 
innych źródeł o dofinansowanie kiedy będą ogłaszane konkursy na te ścieżki.   
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka 
poinformowała, że zostało zlecone opracowanie dokumentacji. I przed wydaniem decyzji ZRID 
jedną z czynności jest wydzielenie tych działek. Geodeta musi pokazać ile z każdej działki jest 
wydzielone gruntu. I to jest materiał do Wydziału Architektury pod wydanie decyzji ZRID.  
Dodała, że projektowanie ścieżek zostało już zakończone. Obecnie każdy z właścicieli jest 
powiadomiony jaka powierzchnia z jego działki będzie wydzielana.  
Następnie poinformowała, że będzie można skorzystać z Programu Powiatowej i Gminne 
Infrastruktury Drogowej gdzie jest dofinansowanie 50:50. Te zadania będą przygotowane tak, 
aby spełniały wszystkie kryteria. A ścieżki poza rowem są wysoko punktowane. Więc wnioski 
mają szansę na to, żeby z innych programów uzyskać dotacje. Dokumentacja jest ważna 3 lata. 
O pozwolenia na budowę występują w różnych terminach, ponieważ od momentu uzyskania 
decyzji jest 3 lata na rozpoczęcie inwestycji.  
     
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk  stwierdził, że robiąc projekt na drogę Gulin – Wsola 
– Wojciechów ze ścieżką rowerową i wywłaszczając ludzi jesteśmy zobowiązani żeby wykonać 
budowę drogi i ścieżki rowerowej, co można podzielić na etapy. Ale nie zawsze jest to możliwe, 
bo jak ścieżka zbliża się do krawężnika to trzeba jednocześnie robić chodnik z drogą. Jeśliby 
nie robili ścieżki rowerowej to i tak trzeba byłoby wchodzić ludziom w działki, dlatego że pas 
drogowy jest za wąski, mało tego nikt nie pozwoli sobie już teraz, aby nie zaprojektować 
chodników w tych miejscach ruchliwych gdzie jest teren zabudowany. Stwierdził, że lepszym 
rozwiązaniem jest jednak projektowanie ścieżki rowerowej, wykonywanie tego w ramach 
ZRID i później zastanawianie się nad tym kiedy wybudujemy to i jakimi etapami. Pozyskiwanie 
gruntów w ramach specustawy jest okazją do tego, żeby mieć teren pod ścieżki, bo gdyby 
najpierw wybudować drogę a potem ścieżki to nie można byłoby zastosować specustawy. 
Wtedy teren pod budowę ścieżki nabywałoby się od właścicieli za jego zgodą i byłaby jeszcze 
kwestia ustalenia ceny.      
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka dodała, 
że po wydaniu decyzji ZRID jest 3 miesiące na wypłacenie ludziom pieniędzy za 
wywłaszczony grunt. Dodała, że jeżeli wniosek będzie pozytywnie zaopiniowany i będzie miał 
dostać dofinansowanie to warunkiem koniecznym jest nie tylko uregulowanie stanu prawnego, 
ale posiadanie prawa własności i dlatego ten ZRID musi być uruchomiony, bo przed 
podpisaniem umowy gdyby to zadanie uzyskało dofinansowanie musimy przedłożyć decyzję i 
prawo dysponowania gruntem, a prawo dysponowania gruntem daje nam decyzja ZRID.  Nie 
wiadomo kiedy ta decyzja będzie podpisana. Wyliczyli, że do 30 sierpnia muszą rozpocząć 
procedurę. Jeżeli zadanie będzie realizowane, uzyska dofinansowanie to w tym terminie trzeba 
będzie przedłożyć do Marszałka decyzję ZRID.  
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk   stwierdził, że nie należy się obawiać, że w tym roku 
czy następnym będziemy od razu wydawać pieniądze na wszystkie wykupy działek pod ścieżki. 
Trzeba będzie to robić sukcesywnie. Dodał, że specustawa drogowa ma obowiązywać do 2020 
roku. Dlatego powinniśmy ją wykorzystywać, bo później może być problem z pozyskiwaniem 
terenów.  
 



8 

 

Po przeprowadzonej dyskusji Zarząd Powiatu jednogłośnie zdecydował, aby dokumentacja 
projektowa na przebudowę drogi Gulin – Wsola – Wojciechów obejmowała również budowę 
ścieżki rowerowej w ramach specustawy drogowej. 
  
 
Przystąpiono do realizacji punktu 7 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 15/2017 
Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu w sprawie zwiększenia dochodów i 
wydatków budżetu powiatu o kwotę 50.000 złotych z przeznaczeniem na regulację stanu 
prawnego i opracowanie dokumentacji projektowej na drogę Bujak – Dzierzkówek. 
 
Wniosek dotyczył zwiększenia dochodów i wydatków budżetu powiatu w dziale 600 o kwotę  
50.000 złotych z przeznaczeniem na zadania inwestycyjne pn.: „3543W Bujak – Dzierzkówek  
- regulacja stanu prawnego i opracowanie dokumentacji projektowej, odcinek długości 4,70 
km, gm. Skaryszew”. Środki te pochodzą z Gminy Skaryszew.  
 
Pytań i uwag nie było. Zarząd Powiatu jednogłośnie pozytywnie rozpatrzył przedmiotowy 
wniosek.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 8 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 16/2017 
Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu w sprawie zwiększenie wydatków w 
Powiatowym Zarządzie Dróg Publicznych o  125.000 złotych z przeznaczeniem na realizację 
zadania inwestycyjnego pn.: „3548W Iłża – Wólka Gonciarska – przebudowa ulicy 
Wójtowskiej w Iłży”.  
 
Wniosek dotyczył zwiększenia wydatków o 125.000 złotych na realizację zadania 
inwestycyjnego pn.: „3548W Iłża – Wólka Gonciarska – przebudowa ulicy Wójtowskiej w 
Iłży”. Procedury na przebudowę w/w drogi rozpoczęto w kwietniu br. po sporządzeniu 
kosztorysu inwestorskiego uwzględniającego realne koszty realizacji powyższej inwestycji. 
Szacunkowa wartość zadania została określona na 2.068.661,45 zł. Brakujące środki w 
wysokości 960.000 złotych były wprowadzane na poprzedniej sesji.   
W wyniku przeprowadzonego przetargu wpłynęły 2 oferty na realizację w/w inwestycji, a 
najniższa z nich wynosi 2.187.983,66 zł. Do rozstrzygnięcia przetargu i podpisania umowy 
brakuje 119.321,66 zł. Jest jeszcze prośba o 5.000 złotych na badania laboratoryjne.  
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka 
poinformowała, że można przetarg unieważnić i przeprowadzić ponownie, ale po analizie tego 
co dzieje się na rynku wystąpili z tym wnioskiem, ponieważ uznali, że unieważnienie przetargu 
nie zagwarantuje, że następny będzie tańszy. W tej chwili beneficjenci, którzy zdecydowali się 
po pierwszym przetargu na dołożenie brakujących środków na tym zyskali. Bo na przykład 
powiat warszawski zachodni miał oszacowany zakres robót na 11.249.000 złotych. Pierwszy 
przetarg poszedł na 17.508.000 złotych. Unieważnili go ogłosili następny gdzie było 
18.330.410 złotych. W Siedlcach pierwszy poszedł więcej o 547.167 złotych unieważnienie 
spowodowało, że o 1.314.000 złotych był wyższy następny. Unieważnili i następny był jeszcze 
wyższy.  
Dodała, że ceny cały czas rosną. Nie wie kiedy ta sytuacja się ustabilizuje na rynku, aby mogli 
w sposób pewny ustalić ceny.  
 
Po przeprowadzonej dyskusji Zarząd Powiatu jednogłośnie pozytywnie rozpatrzył 
przedmiotowy wniosek. Środki na ten cel będą pochodzić z nadwyżki budżetowej.  
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Przystąpiono do realizacji punktu 9 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 4/2017 
Powiatowego Urzędu Pracy w Radomiu w sprawie zaopiniowania zmian w Regulaminie 
Organizacyjnym Powiatowego Urzędu Pracy w Radomiu poprzez wyrażenie zgody na 
likwidację z dniem 1 czerwca 2017 roku Stanowiska ds. Obsługi Klienta w Referacie 
Prawnym oraz na skreśleniu zadań należących do zadań tego stanowiska. Zadania te będą 
należały do zadań komórek merytorycznych.  
 
Wniosek dotyczył wprowadzenia zmian w Regulaminie Organizacyjnym Powiatowego Urzędu 
Pracy w Radomiu polegających na likwidacji z dniem 1 czerwca 2017 roku Stanowiska ds. 
Obsługi Klienta w Referacie Prawnym oraz na skreśleniu zadań należących do tego stanowiska. 
Będą one powierzone doradcy klienta. Jest to funkcja wprowadzona ustawą o promocji 
zatrudnienia i instytucjach rynku pracy. Doradca klienta to pracownik powiatowego urzędu 
pracy, zatrudniony na jednym z czterech stanowisk w urzędzie: pośrednika pracy, doradcy 
zawodowego, specjalisty ds. rozwoju zawodowego lub specjalisty ds. programów. 
 
Po przeprowadzonej dyskusji Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 350/2017 w 
sprawie wprowadzenia zmian w Regulaminie Organizacyjnym Powiatowego Urzędu 
Pracy w Radomiu. Stanowi ona załącznik Nr 2 do protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 10 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 5/2017 
Powiatowego Urzędu Pracy w Radomiu w sprawie przeniesienia wydatków w kwocie 43.894 
zł. między paragrafami w rozdziale 85333 z przeznaczeniem na przeprowadzenie remontu 
budynku PUP w Radomiu.  
 
Wniosek dotyczył przeniesienia wydatków w kwocie 43.894 złote między paragrafami w 
rozdziale 85333 – powiatowe urzędy pracy z przeznaczeniem na dokończenie remontu elewacji 
budynku PUP w Radomiu. W roku ubiegłym przeprowadzono częściowy remont elewacji, od 
strony północnej i wschodniej budynku średniowysokiego. Na rok bieżący w budżecie 
zabezpieczono jedynie środki na remont dachu na budynku średniowysokim i wymianę 
instalacji odgromowej na budynku niskim i średniowysokim w wysokości 100.000 złotych. 
Zatem celowe byłoby połączenie robót remontowych tj. dokończenie remontu elewacji z 
remontem dachu oraz wymianą instalacji odgromowej 
Szacowane koszty remontu dachu, instalacji odgromowej i elewacji wynoszą 194.277 zł.. 
Obejmują one roboty budowlane i nadzór inwestorski. Środki na dokończenie remontu elewacji 
w wysokości 94.277 złotych pochodziłyby z oszczędności powstałych na dodatkowym 
wynagrodzeniu rocznym w wysokości 43.894 złote a kwota 50.383 złote zostałaby pokryta z 
oszczędności powstałych na pochodnych od wynagrodzeń. Wniosek dotyczący 50.383 złote 
został ujęty w projekcie uchwały Zarządu w sprawie zmian w planie dochodów i wydatków 
budżetu powiatu na 2017 rok i zmian w planie finansowym zadań z zakresu administracji 
rządowej, która będzie przedmiotem obrad Zarządu w punkcie 22.   
 
Po przeprowadzonej dyskusji Zarząd Powiatu jednogłośnie pozytywnie rozpatrzył 
przedmiotowy wniosek.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 11 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 6/2017 
Powiatowego Urzędu Pracy w Radomiu w sprawie zwiększenia dochodów i wydatków o kwotę 
5.860 zł. w rozdziale 85333.  
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Wniosek dotyczył zwiększenia dochodów i wydatków budżetu powiatu o kwotę 5.860 złotych 
w rozdziale 85333 – powiatowe urzędy pracy z przeznaczeniem na wypłatę wynagrodzenia z 
tytułu zastępstwa prawnego dla radców prawnych PUP. Są to środki, które pochodzą z 
refundacji Funduszu Pracy.   
 
Pytań i uwag nie było. Zarząd Powiatu jednogłośnie pozytywnie rozpatrzył przedmiotowy 
wniosek.  
 

 
Przystąpiono do realizacji punktu 12 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 16/2017 
Wydziału Organizacji i Nadzoru w sprawie wyrażenia zgody na zbycie dotychczasowym 
użytkownikom komórkowych aparatów telefonicznych. 
 
Wniosek dotyczył wyrażenia zgody na zbycie dotychczasowym użytkownikom komórkowych 
aparatów telefonicznych, które zostały wycofane z użytkowania w związku z wygaśnięciem 
umów o świadczenie usług telekomunikacyjnych telefonii komórkowej i zawarciem nowych 
umów, w ramach których operator dostarczył nowe aparaty telefoniczne. Wszyscy 
użytkownicy tj. Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk, Sekretarz Powiatu Renata Mazur, 
Rzecznik Prasowy Starosty Marian Oleszczuk, oraz kierowca Andrzej Kozieł wyrazili chęć 
odkupienia dotychczas użytkowanych aparatów. Zbycie aparatów telefonicznych pozwoli na 
ich wykreślenie z ewidencji środków trwałych i wyposażenia Starostwa oraz zrekompensuje 
koszty ich zakupu. 
 
Pytań i uwag nie było. Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 351/2017 w sprawie 
wyrażenia zgody na zbycie dotychczasowym użytkownikom komórkowych aparatów 
telefonicznych wycofanych z użytkowania po zakończeniu obowiązywania umów 
o świadczenie usług telekomunikacyjnych. Stanowi ona załącznik Nr 3 do protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 13 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 20/2017 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Radomiu w sprawie przeniesienia wydatków w 
kwocie 2.647 złotych między jednostkami samorządowymi z Powiatu Szydłowieckiego do 
Powiatu Przysuskiego z przeznaczeniem na dofinansowanie kosztów terapii dwóch 
niepełnosprawnych mieszkańców powiatu radomskiego. 
 
Wniosek dotyczył przeniesienia wydatków w kwocie 2.647 złotych między jednostkami 
samorządowymi z Powiatu Szydłowieckiego do Powiatu Przysuskiego z przeznaczeniem na 
dofinansowanie kosztów terapii dwóch niepełnosprawnych mieszkańców powiatu 
radomskiego. 
 
Pytań i uwag nie było. Zarząd Powiatu jednogłośnie pozytywnie rozpatrzył przedmiotowy 
wniosek.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 14 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 21/2017 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Radomiu w sprawie wyrażenie zgody na 
dokonanie przeniesień w planie wydatków DPS Wierzbica i wprowadzenie nowego zakupu 
inwestycyjnego pn. :„Zakup kotła warzelnego” dla DPS Wierzbica. 
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Wniosek dotyczył przesunięcia oszczędności powstałych na dodatkowym wynagrodzeniu 
rocznym oraz na składkach na ubezpieczeniach społecznych w DPS w Wierzbicy w wysokości 
10.000 złotych na § 6060 z przeznaczeniem na zakup elektrycznego kotła warzelnego o 
pojemności 60 litrów.   
Awaryjność kotłów parowych wytwarzających parę na potrzeby zasilania kotłów warzelnych 
powoduje konieczność zmiany zasilania z parowego na elektryczne. Dlatego parowe kotły 
warzelne będą zastępowane elektrycznymi. 
 
Pytań i uwag nie było. Zarząd Powiatu jednogłośnie pozytywnie rozpatrzył przedmiotowy 
wniosek.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 15 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 2/2017 
Biura ds. Funduszy Europejskich w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o 
partnerstwie na rzecz realizacji projektu pn. „Budowa systemu wczesnego ostrzegania przed 
zjawiskami katastrofalnymi w powiecie radomskim” pomiędzy Powiatem Radomskim a 
Gminą Miasta Pionki, Gminą Kowala oraz Gminą Wolanów.  
 
Wniosek dotyczył wyrażenie zgody na zawarcie umowy o partnerstwie na rzecz realizacji 
projektu pn. „Budowa systemu wczesnego ostrzegania przed zjawiskami katastrofalnymi  
w powiecie radomskim” pomiędzy Powiatem Radomskim a Gminą Miasto Pionki, Gminą 
Kowala oraz Gminą Wolanów. 
Na propozycję Wydziału Zarządzania Kryzysowego Starostwa Powiatowego w Radomiu 
dotyczącą podjęcia wspólnych działań na rzecz utworzenia zintegrowanego systemu 
ostrzegania przed zjawiskami katastrofalnymi na terenie powiatu radomskiego pozytywnie 
odpowiedziały: Gmina Miasto Pionki, Gmina Kowala oraz Gmina Wolanów. Dla 
sformalizowania Partnerstwa, w tym m.in. określenia zakresu odpowiedzialności, praw, 
obowiązków i zobowiązań finansowych poszczególnych Partnerów, niezbędna jest umowa o 
Partnerstwie na rzecz realizacji ww. przedsięwzięcia. Będzie ona stanowić obligatoryjny 
załącznik do wniosku o dofinansowanie projektu, który zostanie złożony w odpowiedzi na 
konkurs.   
 Funkcję Partnera Wiodącego pełnić będzie Powiat Radomski; Partnerzy to: Gmina Miasto 
Pionki, Gmina Kowala oraz Gmina Wolanów.  
 Planowana całkowita wartość projektu wynosi ok. 363 tys. zł, w tym: dofinansowanie UE 
 – ok. 290,5 tys. zł; wkład własny całego Partnerstwa – ok. 72,6 tys. zł; wkład własny Powiatu 
Radomskiego - ok. 11,7 tys. zł. 
 
Po przeprowadzonej dyskusji Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 352/2017 w 
sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Partnerstwa na rzecz realizacji projektu pn. 
„Budowa systemu wczesnego ostrzegania przed zjawiskami katastrofalnymi w powiecie 
radomskim” pomi ędzy Powiatem Radomskim a Gminą Miasta Pionki, Gminą Kowala 
oraz Gminą Wolanów. Stanowi ona załącznik Nr 4 do protokołu.  
 

 
Przystąpiono do realizacji punktu 16 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 10/2017 
Wydziału Edukacji w sprawie zwiększenia środków o 37.000 złotych w Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego w Pionkach na remont dachów w budynku internatu i budynku 
warsztatów praktycznych oraz na remont autobusu.  
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Wniosek dotyczył zwiększenia środków o 37.000 złotych w Centrum Kształcenia Zawodowego 
i Ustawicznego w Pionkach z przeznaczeniem na remont dachów w budynku internatu i 
budynku warsztatów praktycznych oraz na remont autobusu. Przedstawiona oferta w przetargu 
ofertowym z najniższą ceną jest wyższa o 26.000 złotych, aniżeli zabezpieczone środki w 
budżecie szkoły. Na remont dachów są zabezpieczone środki na kwotę 50.000 złotych.  
Natomiast kwota 11.000 złotych będzie przeznaczona na remont autobusu typu TEMSA - 
PRESTJ zakupionego w 2009 roku. Uszkodzona jest misa olejowa, skrzynia biegów oraz 
częściowo powinien być wykonany remont blacharki.  
 
Po przeprowadzonej dyskusji Zarząd Powiatu jednogłośnie pozytywnie rozpatrzył 
przedmiotowy wniosek. Środki na ten cel pochodzić będą z nadwyżki budżetowej.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 17 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 11/2017 
Wydziału Edukacji w sprawie zwiększenia środków o 8.490 złotych w Międzypowiatowym 
Ośrodku Doskonalenia Nauczycieli w Radomiu z siedzibą w Iłży na rozbudowę systemu 
przeciwpożarowego.   
 
Wniosek dotyczył zwiększenie środków o kwotę 8.490 złotych w Międzypowiatowym Ośrodku 
Doskonalenia Nauczycieli w Radomiu z siedzibą w Iłży na rozbudowę systemu 
przeciwpożarowego. 
Zwiększenie wynika z konieczności realizacji nałożonych przez Komendanta Miejskiego 
Państwowej Straży Pożarnej w Radomiu obowiązków zawartych w stosownej decyzji. 
 
Po przeprowadzonej dyskusji Zarząd Powiatu jednogłośnie pozytywnie rozpatrzył 
przedmiotowy wniosek. Środki na ten cel pochodzić będą z nadwyżki budżetowej.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 18 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 12/2017 
Wydziału Edukacji w sprawie zwiększenia środków o 14.300 złotych w Poradni 
Psychologiczno – Pedagogicznej w Radomiu w związku z wprowadzeniem aneksu do umowy 
najmu przez wynajmującego.  
 
Wniosek dotyczył zwiększenia środków o kwotę 14.300 złotych w Poradni Psychologiczno - 
Pedagogicznej w Radomiu w związku ze zwiększeniem opłaty za wynajem pomieszczeń  przez 
Poradnię.  
Wynajmujący wskazał potrzebę urealnia wysokości ustalonego czynszu do 18 zł za m² oraz 
wprowadzenie opłaty za faktycznie zużytą energię elektryczną oraz opłatę za wywóz 
nieczystości.  
 
Po przeprowadzonej dyskusji Zarząd Powiatu jednogłośnie pozytywnie rozpatrzył 
przedmiotowy wniosek. Środki na ten cel pochodzić będą z nadwyżki budżetowej.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 19 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 13/2017 
Wydziału Edukacji w sprawie zwiększenia środków o kwotę 767.693 złote z przeznaczeniem 
na zadania związane ze stosowaniem specjalnej organizacji nauki i metod pracy.  
 



13 

 

Wniosek dotyczył zwiększenie środków o kwotę 767.693 złotych z przeznaczeniem na zadania 
związane ze stosowaniem specjalnej organizacji nauki i metod pracy. Zwiększenia następują w 
naszych szkołach, w których uczą się uczniowie z orzeczeniami.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że ustawą o systemie oświaty 
wprowadzony został zapis, który wcześniej był w ustawie okołobudżetowej, że samorząd musi 
przeznaczyć na specjalną organizację nauki i metod pracy środki niemniejsze niż określone w 
ostatecznej kwocie podziału subwencji oświatowej w tym zakresie. To jest prawie 5 mln 
złotych. W budżecie na ten cel było zabezpieczonych 3,6 mln złotych. Zatem różnicę musimy 
uzupełnić. Poinformowała, że w projekcie uchwały, która będzie omawiana w punkcie 22 
porządku obrad są przeniesienia z rezerwy oświatowej, w której była kwota 1 mln złotych. 
Część z tych pieniędzy rozdysponowali na poprzednim Zarządzie na podwyżki dla nauczycieli, 
na urealnienie płac. I z pozostałej kwoty w projekcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie 
będzie rozdysponowanych 580.000 złotych z rezerwy. W sumie musimy dołożyć 1.347.000 
złotych.  
Dodała, że ostateczna kwota subwencji oświatowej została nam zwiększona o 1.107.000 
złotych. Wtedy część z tych pieniędzy została przeznaczona na drogę do Jastrzębi, a resztą 
zmniejszony był deficyt powiatu i uwolniły się wolne środki.  W części zostały odebrane 
pieniądze, które dołożyliśmy do oświaty. A dołożone było ponad 3 mln złotych.  
Gdyby ten wniosek Zarząd rozpatrzył pozytywnie to do oświaty dokładamy w sumie 2.862.000 
złotych.   
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas dodał, że w rezerwie oświatowej pozostanie 261.000 
złotych.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że rezerwa ta zostaje na wypadek 
jakichś ruchów w funduszu płac po naborze na kolejny rok szkolny. 
 
Po przeprowadzonej dyskusji Zarząd Powiatu jednogłośnie pozytywnie rozpatrzył 
przedmiotowy wniosek. Środki na ten cel pochodzić będą z nadwyżki budżetowej.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 20 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 2/2017 
Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w sprawie 
czasowego ograniczenia zakazu używania jednostek pływających o napędzie spalinowym na 
zbiorniku wodnym pn. Staw Górny w Pionkach, powiat radomski wprowadzonego uchwałą 
nr 449/XLV/2010 Rady Powiatu w Radomiu z dnia 21 października 2010r. 
 
Wniosek dotyczył wyrażenia zgody na czasowe ograniczenie zakazu używania jednostek 
pływających o napędzie spalinowym na zbiorniku wodnym pn. Staw Górny w Pionkach.  
Klub Żeglarski „ Pionki” zwrócił się z prośbą aby w dniach 08-10.06.2017r. mógł użytkować 
łodzie z napędem spalinowym o małej mocy (max 6 KM) na w/w akwenie. Klub wraz ze 
Stowarzyszeniem Pro-Impuls Pionki i Klubem Sportowym Spójnia Warszawa organizują 
10 czerwca festyn, którego główną atrakcją będą wyścigi załóg „ Smoczych Łodzi”. Wyrażenie 
zgody pozwoli Klubowi na sprawne i bezpieczne przygotowanie i przeprowadzenie imprezy.  
 
Po przeprowadzonej dyskusji Zarząd Powiatu jednogłośnie przyj ął projekt uchwały w 
sprawie czasowego ograniczenia zakazu używania jednostek pływających o napędzie 
spalinowym na zbiorniku wodnym pn. Staw Górny w Pionkach, powiat radomski 
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wprowadzonego uchwałą nr 449/XLV/2010 Rady Powiatu w Radomiu z dnia 21 
października 2010r. i skierował ją pod obrady Rady.   
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 21 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 3/2017 
Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w sprawie 
ograniczenia zakazu używania jednostek pływających o napędzie spalinowym na zbiorniku 
wodnym Siczki, gm. Jedlnia Letnisko, powiat radomski wprowadzonego Uchwałą nr 
111/XIII/2016 Rady Powiatu w Radomiu z dnia 29 stycznia 2016r.   
 
Wniosek dotyczył wyrażenia zgody Klubowi Żeglarskiemu IKAR na używanie łodzi z 
napędem silnikowym na zbiorniku wodnym Siczki gm. Jedlnia Letnisko.    
Używanie silnika byłoby w celach asekuracyjnych, szkoleniowych, treningowych oraz do 
prowadzenia kursów żeglarskich za zbiorniku wodnym Siczki. Wniosek Klubu został 
pozytywnie zaopiniowany przez Wójta Gminy Jedlnia Letnisko.  
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk poinformował, że Klub IKAR nie określa w jakich 
terminach chciałby korzystać z tych łodzi. Z wniosku wynika, że korzystałby ze zbiornika kiedy 
by chciał.  
Zaproponował, aby odłożyć ten wniosek do momentu przedłożenia przez ten Klub 
harmonogramu zawodów, wtedy Zarząd podejmie stosowną decyzję.  
 
Zarząd Powiatu po przeprowadzonej dyskusji odłożył wniosek. Wydział Rolnictwa winien 
wystąpić do Klubu IKAR z pismem, aby określili termin używanie tych łodzi.  
 
  
Przystąpiono do realizacji punktu 22 porządku obrad - Podjęcie uchwały Zarządu w sprawie 
zmian w planie dochodów i wydatków budżetu powiatu na 2017 rok i zmian w planie 
finansowym zadań z zakresu administracji rządowej. 
 
Projekt uchwały dotyczył zwiększenia wydatków budżetu o kwotę 340.660 złotych z podziału 
rezerwy na sfinansowanie płac i pochodnych dla nauczycieli, w tym w: 

• szkole podstawowej specjalnej o kwotę 139.373 złote, 
• gimnazjum specjalnym o kwotę 63.242 złote, 
• szkole zawodowej specjalnej o kwotę 73.045 złotych, 
• na realizację zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod 

pracy dla dzieci i młodzieży w szkołach podstawowych, gimnazjach, liceach 
ogólnokształcących, liceach profilowanych i szkołach zawodowych oraz szkołach 
artystycznych o kwotę 65.000 złotych, w związku z ustaleniem w metryczce ostatecznej 
kwoty subwencji na zadania wymagające stosowania specjalnej organizacji nauki i 
metod pracy dla dzieci i młodzieży.  

Projekt uchwały dotyczył również zmian w następujących rozdziałach: 
• 80120 – licea ogólnokształcące gdzie przenosi się kwotę 3.500 złotych między 

paragrafami na zakupy introligatorskie,  
•  80140 – centra kształcenia ustawicznego i praktycznego oraz ośrodki dokształcania 

zawodowego, przenosi się kwotę 2.300 złotych między paragrafami na opłaty 
pocztowe, wywóz nieczystości oraz usługi w zakresie badania technicznego pojazdu, 

• 80195 – pozostała działalność przenosi się kwotę w wysokości 5.900 złotych z 
przeznaczeniem na pokrycie kosztów podróży, wyżywienia, noclegów i wycieczek, w 
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związku ze zwiększeniem liczby uczniów biorących udział w projekcie „TALENT OR 
TRAINING?”, 

• 85395 – pozostała działalność zwiększa się dochody o 30.000 złotych. Środki te 
pochodzą od Wojewody Mazowieckiego z przeznaczeniem na wypłatę świadczeń 
pieniężnych na częściowe pokrycie kosztów zagospodarowania i bieżącego utrzymania 
dla posiadaczy Karty Polaka osiedlających się w Polsce, którzy złożyli wnioski o 
udzielenie pozwolenia na pobyt stały,  

• 85333 – powiatowe urzędy pracy przenosi się wydatki między paragrafami. 
Oszczędności powstałe na składkach na ubezpieczeniach społecznych w kwocie 16.383 
złote oraz na składkach na Fundusz Pracy w kwocie 34.000 złotych przeznacza się na 
naprawę elewacji budynku PUP w Radomiu w ramach zadania „Remont dachu na 
budynku średniowysokim oraz remont instalacji odgromowej i naprawa elewacji 
budynku PUP w Radomiu”, 

• 85420 – młodzieżowe ośrodki wychowawcze zwiększa się wydatki o kwotę 239.340 
złotych z podziału rezerwy na sfinansowanie płac i pochodnych dla nauczycieli w 
związku z ustaleniem w metryczce ostatecznej kwoty subwencji na zadania związane 
ze stosowaniem specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci i młodzieży. 

 
Po przeprowadzonej dyskusji Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 353/2017 w 
sprawie zmian w planie dochodów i wydatków budżetu powiatu na 2017 rok i zmian w 
planie finansowym zadań z zakresu administracji rządowej. Stanowi ona załącznik Nr 5 do 
protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 23 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 14/2017 
Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych w sprawie udzielenia Samodzielnemu Publicznemu 
Zespołowi zakładów Opieki Zdrowotnej – Szpital w Iłży nieoprocentowanej pożyczki 
w wysokości 500.000 złotych na spłatę wymagalnych zobowiązań z tytułu dostaw i usług. 
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że w Szpitalu w Iłży zobowiązania 
wymagalne na dzień 5 maja wynoszą 1.574.000 złotych. W tych zobowiązaniach jest 
niezapłacony ZUS - 252.000 złotych . Za moment do tej kwoty dojdzie kolejna transza 238.000 
złotych na ZFŚS, która jest zawsze na koniec maja naliczana. Strata po 3 miesiącach Szpitala 
w Iłży to 213.000 złotych.  
W Szpitalu w Pionkach zobowiązania wymagalne przekroczyły 2 mln złotych. Strata za 3 
miesiące Szpitala w Pionkach to 360 tysięcy złotych.   

Dodał, że wpłynęły wnioski ze Szpitali o udzielenie bardzo szybkich pożyczek. Szpital 
w Pionkach prosi o 1,5 mln złotych a Szpital w Iłży o 900.000 złotych. W sumie mieli 
świadomość, że trzeba będzie pożyczyć jednostkom jakieś kwoty na zobowiązania wymagalne. 
Sytuacja jest tak dramatyczna, że jeśli nie damy Szpitalom pożyczek to komornicy wejdą na 
konta i je zablokują. Aby te problemy przesunąć w czasie, do momentu powołania nowego 
dyrektora, proponuje aby obydwu szpitalom dać po 500.000 złotych nieoprocentowanej 
pożyczki ze spłatą do końca 2020 roku. Termin spłaty rozpoczynałby się w styczniu przyszłego 
roku.  
 Ponadto poinformował, że do Starosty wpłynęło pismo z PWKC w Pionkach z prośbą 
o możliwość wzięcia udziału w posiedzeniu Zarządu w sprawie zadłużenia SPZZOZ w 
Pionkach, który zalega na dzień 8 maja 2017 roku 414.000 złotych za dostarczone media.  
Stwierdził, że partnerem do rozmowy z PWKC jest dyrektor Szpitala, który z nimi zawierał 
umowę. Jeżeli udzieli się Szpitalowi 500.000 złotych pożyczki to może regulować należności, 



16 

 

chociaż z informacji, którą wczoraj uzyskał to od kwietnia ubiegłego roku żadna faktura nie 
była zapłacona za ciepłą i zimną wodę. 

Panowie dyrektorzy bardzo starali się, aby zbyt dużo informacji do nich nie docierało. 
Panie księgowe oczywiście dzisiaj się wstydzą, no ale były tylko pracownikami i słuchały 
dyrektorów. Obecnie główne księgowe pracują nad sporządzeniem raportu o sytuacji 
ekonomiczno – finansowej. Jest to ustawowy wymóg. Będą one do zaakceptowania przez 
Zarząd. Szpital w Pionkach w związku z tym, że pokryliśmy stratę będzie musiał wykonać plan 
naprawczy na najbliższe 3 lata. To już będzie zadanie dla nowego dyrektora. W tej chwili trwają 
prace Rządowe nad ustawą, która ma wejść w życie od 1 lipca o sposobie ustalania najniższego 
wynagrodzenia zasadniczego pracowników wykonujących zawody medyczne zatrudnionych w 
podmiotach leczniczych. To wiąże się z tym, że nasze szpitale będą mieć jeszcze większe 
problemy, bo będą zobowiązane do tego, żeby stopniowo dochodzić do tych wynagrodzeń, 
jakie będą ustalone.  
Poinformował, że wczoraj rozmawiał z głównymi księgowymi, które mają po skończeniu 
raportu finansowo – ekonomicznego sporządzić szacunkowe wyliczenia ile ta podwyżka dla 
pracowników będzie kosztować obydwa podmioty. Mówi się, że w roku 2017 już trzeba 
podwyższyć płace o 10%. Na dzień dzisiejszy nasze szpitale mają po 3 miesiącach jeden 
200.000 złotych a drugi 300.000 złotych straty plus jeszcze te podwyżki, bo związki zawodowe 
tego nie popuszczą. Tak więc ze Szpitalami czekają nas poważne problemy. Ale póki co 
poprosił, aby te dwa wnioski po 500.000 złotych pozytywnie rozpatrzeć.    
Szpital w Iłży na dzień dzisiejszy zobowiązań wymagalnych długoterminowych ma na 350.000 
złotych, w ubiegłym roku spłacił 500.000 złotych, jeśli teraz udzielimy im pożyczki 500.000 
złotych ze spłatą na 3 lata, to jeszcze w tym wypadku nie jest to jakimś wielkim 
niebezpieczeństwem. O wiele gorzej jest z Pionkami, gdzie już na dzień dzisiejszy 
zobowiązania długoterminowe to 1.100.000 złotych i krótkoterminowe 1.300.000 złotych. 
Tutaj muszą mieć świadomość, że jest bardzo trudna sytuacja.     
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że Szpital w Pionkach spłaca 
pożyczkę, jaką powiat udzielił Szpitalowi w zeszłym roku. 
 
Członek Zarządu Henryk Słomka stwierdził, że oprócz dyrektorów to i główne księgowe ich 
oszukiwały. Rozumie, że są pracownicami, ale główna księgowa to nie jest zwykły pracownik. 
Ona umie czytać i podlega ustawie o finansach publicznych. Powinna organ prowadzący 
poinformować o jakimś tam niebezpieczeństwie, czy o sytuacji nadzwyczajnej, bo to ona 
odpowiada za pewne sprawy.  
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk stwierdził, że zastanawiali się z Wicestarostą, czy 
Rada Społeczna jednego i drugiego Szpitala nie powinna zaopiniować wniosku o udzielnie 
pożyczki. Wprost to nie jest napisane, bo do zadań Rady Społecznej należy przedstawianie 
kierownikowi wniosków i opinii w sprawach planu finansowego, rocznego sprawozdania z 
planu finansowego, kredytów bankowych i dotacji. Niby to nie jest kredyt, nie jest to dotacja, 
ale na dobrą sprawę skoro jest opiniowanie planu finansowego to on ulega zmianie poprzez 
między innymi właśnie pożyczki. Stwierdził, że mimo wszystko jest za tym, aby zobowiązać 
Rady Społeczne do zaopiniowania wniosku o udzielenie pożyczki jeszcze przed sesją Rady 
Powiatu.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że dopóki Zarząd nie podpisze umów 
to tak naprawdę nie jest jeszcze udzielona pożyczka, bo my do uchwały budżetowej 
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wprowadzamy upoważnienie dla Zarządu, że takie pożyczki może udzielić i zabezpieczamy 
środki na ten cel w budżecie.  
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk poinformował, że w Szpitalach będą 
przeprowadzane kompleksowe kontrole przez komisje w składzie 3 osobowym – jedna osoba 
z Wydziału Zdrowia Starostwa, 1 osoba z Wydziału Finansowego Starostwa i 1 osoba ze 
szpitala, gdzie będą kontrolowane m. in. sprawy delegacji, urlopów, rozliczeń i innych różnego 
rodzaju rzeczy.      
 
Po przeprowadzonej dyskusji Zarząd Powiatu wyraził zgodę na udzielenie nieoprocentowanej 
pożyczki w wysokości 500.000 złotych, po uprzednim zaopiniowaniu wniosku przez Radę 
Społeczną Szpitala.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 24 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 15/2017 
Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych w sprawie udzielenia Samodzielnemu Publicznemu 
Zespołowi zakładów Opieki Zdrowotnej w Pionkach nieoprocentowanej pożyczki w wysokości 
500.000 złotych na spłatę wymagalnych zobowiązań z tytułu dostaw i usług. 
 
Po przeprowadzonej dyskusji Zarząd Powiatu wyraził zgodę na udzielenie nieoprocentowanej 
pożyczki w wysokości 500.000 złotych, po uprzednim zaopiniowaniu wniosku przez Radę 
Społeczną Szpitala.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 25 porządku obrad - Sprawy różne. 
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk zapoznał członków Zarządu  z decyzją Marszałka 
Województwa Mazowieckiego Nr 116/17/PE.I z dnia 4 maja 2017 r. w sprawie zatwierdzenia 
dokumentacji hydrologicznej określającej warunki hydrogeologiczne w związku 
z zakończeniem odwodnienia likwidowanego zakładu górniczego „WIERZBICA” 
w Wierzbicy.  
 
Więcej spraw nie zgłoszono.  
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Starosta Radomski zamknął 85 posiedzenie Zarządu 
Powiatu o godz.15.40.  
 
Protokołowała: 
 
Alicja Dąbrowska 

Zarząd Powiatu: 
 

1. Starosta Radomski-  
Mirosław Ślifirczyk……………………..                      

 
2. Wicestarosta -  
Leszek Margas….………………………..                         
 
3. Członek Zarządu –  
Marek Jarosz……………………………                               
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4. Członek Zarządu –  
Adam Siczek …………………………..                               

 
5. Członek Zarządu - 
Henryk Słomka…………………………                                

 
Sekretarz Powiatu – 
Renata Mazur ………………………….                                  

 
Skarbnik Powiatu – 
Joanna Wontorska……………………….                           

 
 
 

 

 

 

 

 

 


